
 

 

 

Ågerup og Omegns Landsbyråd 

 as+jcp 11. september 2024 

 

Bestyrelsesmøde tirsdag den 10. september kl. 19.00-21.00 hos Jens, Østermarken 11 
Til stede: Jens Pedersen, Mette Kingo, Irene Vinther-Larsen, Claus Lorentzen, Taghrid Ismail og 
Anita Stark, Esben  
 
Afbud: ingen  
 
Referat 
 

1. Valg af ordstyrer - Esben 

2. Valg af referent – Anita  

3. Godkendelse af dagsorden 

godkendt med tilføjelse af to punkter: uddeling af Fællesbladet, Ågerup filmen  

4. Opfølgning på seneste møde, jf. https://www.aaol.dk/bestyrelse og bilag. 

Vi håber Å’et klares ved næste Repair Café. 

Kildemosesøen: den er jo forurenet, men ligger på Ågerupvænge – og er dermed BOSJ’s. Jens 

har talt med bestyrelsen af boligselskabet, men de er ikke klar på at påtage sig opgaven med at 

rejse midler til at få renset søen.  

Sponsorering af tekstning af filmen lykkedes ikke 

Kasketterne er blevet taget i brug ved festen i Lildemoseparken 

Til næste år, vil vi gerne have strøm til rådighed ved festen i Kildemoseparken  

5. Skal vi forsøge at sætte gang i en kommunal helhedsplan? 

Der var behersket søgning til vores afstemning ved sportsfesten. Stemmerne fordelte sig 

således: Udbygning: 2, Trafik og pendling: 4, Klima og energi: 10, Natur: 6 

Fordelene er at vi kan få forslag fra flere i lokalområdet og det vil ofte være nemmere få en ide 

igennem, hvis den er skrevet ned. Vil vi gerne have indflydelse på hvad der skal ske, når Ågerup 

og St. Valby er smeltet sammen, så kunne det være en god idé 

Administrationen vil arbejde med, så vi får en indgående viden til hvilke typer boliger og 

dermed beboere der er i området. 

Vi vil gerne have de små byer som Gundsølille med i en sådan proces. 

Det vil være forvaltningen der vil stå for at indkalde til møder og vi vil så skulle hjælpe på vej, så 

så mange som muligt dukker op.  

Det er Byrådet der godkender en sådan helhedsplan. Og dermed er det også dem, der beslutter 

hvilke forslag der vil skulle være med i den og tage stilling, hvis der er forslag der konflikter. 

Byrådet har dog ikke dermed vedtaget at forslagene skal udføres og bevillige penge. 

 

Vi hjælper gerne ideer på vej, med mad og materialer og søger penge, hvis der er nogen, der 

kan stille op med kræfter til arbejdet. 

 

Vil det evt. hjælpe vores ide med flere cykelstier? Nej ikke nødvendigvis, det kommer an på, 

hvad beboerne i området ønsker.  

 

https://www.aaol.dk/bestyrelse


Betænkeligheder kunne være at der er en del arbejde i at få fat i folk. Vi skal bruge noget energi 

på at få dilemmaer og ideer frem. Orker vi det? 

Det blev anført at det måske især vil være de lidt yngre mennesker, der vil have glæde og 

interesse for de idéer, der kommer.  

Det vil blive anderledes med områderne ved Østrup, når motorvejen til Frederikssund kommer. 

Claus foreslår at vi er med til generalforsamlinger i områdets grundejer- og lejerforeninger. 

Claus vil gerne være med til det arbejde. 

Vi starter så småt processen op internt. 

5a. Filmen i Ågerup 

Til premieren kunne man høre lyden, men ikke se ret meget på grund af lys. 

Der er mange positive tilbagemeldinger, men kirken er desværre blevet klippet virkelig meget 

væk. Det er ødelæggende for samarbejdet. Jens vil spørge, hvad det koster at få sat Pernilles 

sætning om det gode samarbejde der er med kirken og minikonfirmander og babysalmesang og 

to billeder. Vi blev enige om at dække op til én times ekstraarbejde.  Anita undersøger om der 

faktisk er minikonfirmander?   Jens melder tilbage til Anita, hvis det er indenfor en økonomisk 

rækkevidde og Anita tager så kontakt igen til Tine m.fl. 

 

5b uddeling af fællesbladet. Irene har ikke længere kræfter til at håndtere de mange og tunge 

kasser med bladet. Hun har foreslået Gundsø Syd at det gøres digitalt og at der så sættes kasser 

op, så man selv kan hente sig et blad. Idrætsforeningen klarer deres del uden problemer. 

Spejderne vil måske gerne stå for det mod betaling. Kristian Gylling mener kirken kan give 

penge til det og landsbyrådet vil evt. også. 

Vi kan evt. spørge Brugsen om de vil give en bevilling så spejderne (eller idrætsforeningen) kan 

få betaling, men det kan ikke være vores forening, der søger. Det kan evt. være Gundsø Syd, 

der søger evt. via Kristian G. Det går Irene videre med. 

Claus lover at hjælpe med at bære og Mette vil gerne være vikar i Tågerup og Kirkerup 

 

6. Orientering fra formanden og nedsatte arbejdsgrupper 

a. Formand og næstformand 

i. Sportsfest. Vi fik tre nye medlemmer, holdt premiere på vores film og afstemning om 

temaer til helhedsplan. Irene mødte flere som efterspurgte en cykelsti langs 

Slæggerupvej. Den er på vores prioriterede liste, men efter Gundsølille-Østrup og 

Gundsølille- Tågerup, så der går desværre nok en rum tid. Vi vil gerne arbejde videre 

med den idé 

ii. Premiere på landsbyfilm.  Vi mangler at få promoveret den ift. Ejendomsmæglerne. Vi 

venter til vi har fået afklaret om vi kan få de 10 sekunder igennem. 

iii. Indvielse af Gundsøsporet 31.8. Godt vejr, 11 deltagere. Det var et godt arrangement 

og et godt foredrag af Mogens Lerbech i Tågerup. 

iv. Landsbyprisen: skal vi søge noget? Det kunne være godt med en portal/indgangsparti 

til Kildemoseparken. Vi venter til vi har en godkendt aftale med Fors, så det bliver ikke i 

år. 

v. Frivillig Fredag. Jens og Claus melder sig til. Anita beklager sig over at arrangementet 

ligger i arbejdstiden 

b. Trafikudvalg. Esben: De vil muligvis lukke natbussen til Ågerup, men fortsætte med at køre 

med 600S. Det er måske muligt at få den til at stoppe f.eks. i st. Valby. Der kommer gang i 

udvalget. Der kan komme en underskriftsindsamling i gang. Esben undersøger nærmere 

og vender tilbage 

c.  Aktivitetsudvalg. Irene 



Vi har været til stede ved sportsfesten og fået to nye medlemmer 

Turen til Salvadparken er flyttet til  19.10.  Der bliver fælles madlavning og bålhygge mm. 

Der bliver juletræstænding med musik søndag 1.12. 

Lillejuleaften afholdes minijul med både danskere og nydanskere kødspisere, vegetarer og 

veganere. I 2023 var der gudstjeneste inden med bamsegudstjeneste. 

 

d. Etnisk Forum. Irene 

Der arbejdes stadig. De 11 af de 12 voksne, vi har kontakt med, er i arbejde.  

Irene har taget kontakt med en ny ukrainsk familie, der slet ikke taler dansk. Irene har været 

på besøg og agter at fortsætte kontakten. 

 

e.  Kildemoseparkudvalget. Jens 

- Arbejdsdag 1.9. 11 børn og voksne fik ryddet godt op og hyggede sig med en dejlig frokost 

bagefter. Der lugter noget. Kontakten Thomas på skolen vil gerne have to klasser med til 

næste år, vi ønsker at lægge det på et andet tidspunkt, så det ikke ligger i skolen klimaugen. 

Der kom et enkelt nyt medlem. Der er stadig ingen brugerkontrakt mellem Fors og 

landsbyrådet. Jens tjekker hvad vores forsikring dækker.     

- Fest 7.9 

f. Kirken. Anita 

Se ovenfor om filmen. Derudover bevilgede kirken penge til den sidste pc til eSport.  

7. Orientering fra kassereren om Landsbyrådets økonomiske status 

Vi kæmper stadig for at få overdraget rettigheder fra Klaus til Mette 

a. Skilte for gang og cykelruter. Revideret budget 69.300 er opbrugt. Afregning afventer en 

sidste gennemgang af regnskabet. Der er udarbejdet en fin folder og taget de nødvendige 

fotos til dokumentation. Der udarbejdes regnskab, som både Mette og Klaus den forrige 

kasserer underskriver. 

b. Forbedring af publikumsfaciliteter, Gundsømagle Sø. Bevilget 100.000 (Kommunen). Brugt 

90.249 ifølge Jens’ optegnelser. Resterende midler tænkes brugt på bænk og opgaver til 

børn. 

c. Integrationsaktiviteter 2024. Bevilget 9.550 (Kommunen) 

d. Egne midler 

e. Medlemstal (fornyelse af kontingent). Der er slettet 4 medlemmer som medio august ikke 

havde fornyet kontingentet og der er kommet 5 nye til (sportfest og Kildemoseparkfest) 

8. Evt., herunder næste møde (dagsorden og vært) 

Jens foreslog et punkt om hvordan vi kan få flere til at tage fat – og aflaste. Skal der et festudvalg 

til f.eks. Det vil være godt at få sænket vores sårbarhed. Er der nogen der har mulighed for at 

fortælle os noget vi kan bruge for at få flere til at deltage aktivt. Kan man bruge det at melde sig til 

et enkelt arrangement. 

Næste møde mandag d. 21.10 hos Irene 

Jens har overtaget at starte de offentlige foredrag i naturvidenskab fra Aarhus Universitet. Delte 

flyer ud 

 

Venlig hilsen, Anita og Jens 


